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STRUČNÝ ZÁPIS 

 

ze 2. schůze předsednictva České lékařské společnosti JEP, z.s. v roce 2023, 

která se konala dne 7. března 2023 od 14,00 hodin v Lékařském domě 

 

Schválení zápisu z 1. schůze předsednictva ČLS JEP v lednu 2023 a předání medaile SLS 

prof. MUDr. Richardu Škábovi.  

 

Členové byli seznámeni s podrobnými výsledky voleb do předsednictva a revizní komise na 

funkční období 2023 – 2027. Na funkci 3. místopředsedy ČLS JEP byl dodatečně schválen 

prof. MUDr. RNDr. Jiří Beneš, CSc. 

Po diskusi byly rozděleny sféry, na nichž budou spolupracovat jednotliví členové, takto: 

doc. Anders – bude pokračovat jako zástupce ČLS JEP v Pracovní skupině k sazebníku 

zdravotních výkonů na MZ ČR. Současně byl určen jeho zástupce, jímž se stane prof. Zima. 

prof. Beneš – bude pokračovat jako předseda Komise pro kategorizaci a úhradovou regulaci 

zdravotnických prostředků na MZ ČR, jako zvolený 3. místopředseda ČLS JEP bude mít 

silnější pozici 

prof. Černý – problematika časopisů. Všichni členové předsednictva se automaticky stávají 

členy redakční rady Časopisu lékařů českých, proběhla kontrola pracovišť uváděných v tiráži. 

dr. Zogala – bude pokračovat jako koordinátor pro nová média, obsahuje i oblast digitalizace 

a elektronizace 

prof. Pařízek – problematika webovské stránky ČLS JEP a požadavků vůči Meditorialu. 

dr. Šebková – oblast public relations, zejména tiskových konferencí, Clubů JEP apod. 

dr. Herber – zástupce v komisi pro personální zabezpečení zdravotnictví (bude-li tato nadále 

fungovat) 

Prof. Šonka – koordinace udělování publikačních cen. 

Oblast PR posílil i prof. Petr Arenberger, když se po dohodě s novým vedením Českého 

rozhlasu ujal nahrávání podcastů. Proběhly zatím 4 natáčecí dny, připraveno 14 rozhovorů po 

20 minutách. Cyklus běží od 1. 3. 2023, v současnosti je natočený materiál až do 31. 3. 2023 

včetně. Do konce června by měly být pravidelné 2 natáčecí dny za měsíc, čili celkově by se 

mělo jednat o 46 odvysílaných rozhovorů. 
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ČLS JEP se má pro účely kategorizační komise vyjádřit k návrhu České asociace dodavatelů 

zdravotnických prostředků a České asociace sester na rozšíření kompetencí sester, resp. 

k návrhu na úpravu úhradové skupiny 01 a 03 zdravotnických prostředků tak, aby sestry měly 

oprávnění předepisovat všechny položky. Předsednictvo diskutovalo problematiku 

kompetencí sester opakovaně, znovu konstatovalo, že souhlas s jejich rozšířením dává 

v případech, kdy se pravomoci na ně delegují od doktorů (zřizovatelů) a zejména tam, kde 

jsou zdravotnická zařízení bez doktorů (domácí péče). Taková delegace je koneckonců už 

v zákonu č. 48. zavedena. Závěrem předsednictvo dospělo ke stanovisku, že trvá na 

delegování povinnosti lékařem z důvodu rizika ekonomických dopadů (to se netýká 

preskripce, jen zdravotnických prostředků). Spolu s prof. Benešem připraví prof. Svačina 

vyjádření k předloženému návrhu České asociace dodavatelů zdravotnických prostředků pro 

jednání Komise pro kategorizaci a úhradovou regulaci zdravotnických prostředků. 

Dále se má ČLS JEP pro MZ ČR vyjádřit k otázce personálního zabezpečení pohotovostních 

služeb, které se potýká s velkými problémy. Zásadní je, jak se členové shodli, definovat síť a 

celý systém pohotovostních služeb, neboť v současnosti dopadá celá kritická situace na 

nemocnice (urgentní příjmy).  Sloužit odmítají privátní lékaři, stomatologové, pediatrů je 

málo a jsou ve vysokém věku. Situaci dětských pohotovostí a závěry projednání v OSPDL 

předloží dr. Šebková, po sesbírání dalších podnětů schválí předsednictvo vyjádření pro MZ 

ČR per rollam. 

 

Předsednictvo odsouhlasilo návrh zakoupit za cca 450 000,- Kč včetně DPH vůz kombi 

značky Hyundai i30 v bílé barvě. V ceně je již zohledněna sleva 80.000,- Kč, dále bude 

domluven i odkup starého vozu. 

 

Sekretariát rozeslal emailové výzvy k úhradě členských příspěvků pro rok 2023 (na 33.148 

adres) a 3147 složenek pro členy bez emailu. 

Na duben se připravují 2 pracovní semináře pro organizační složky – o systému voleb a o 

stanovách. 

 

Prof. Beneš informoval o tom, že byly změkčeny podmínky MDR (Medical Device 

Regulation) v tom smyslu, že pokud do 26. 5. 2024, kdy skončí platnost současných notifikací 

zdravotnických prostředků, nahlásí výrobci své ZP u notifikované osoby, mohou dál 

pokračovat, než bude jejich případ vyřízen.  
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Prof. Palička upozornil, že evropská směrnice bude platit u laboratorních metod podobně jako 

u zdravotnických prostředků, tzn. metody v laboratořích budou muset splnit podmínky IVD-R 

direktivy, následkem čehož se dá očekávat zvýšení cen u velkých producentů, malí zaniknou. 

Laboratorní odbornosti také nemají vyhlášku o personálním obsazení. Prof. Palička vyzval 

k jednání s ministerstvem zdravotnictví o úpravě dle spektra výkonů a vydefinovaných 

úvazků. 

 

Revizní komise prošetřuje stížnost podanou na výsledky voleb v Sekci ambulantních 

psychiatrů Psychiatrické společnosti ČLS JEP. Pod dohledem RK se také uskuteční opožděně 

volby do orgánů Stomatologické společnosti. 

 

Nový předseda Komise pro lékovou politiku a kategorizaci doc. MUDr. Martin Votava, Ph.D. 

vyzval odborné společnosti k aktualizaci seznamu jejich zástupců pro činnost této komise a 

předsednictvo souhlasilo s jeho návrhem, aby se zpracovatelům posudků pro SÚKL, kde je 

ČLS JEP přímým účastníkem správních řízení, přiznávaly náhrady na stejném principu jako u 

zpracování stanovisek na objednávku SÚKL (ovšem z vlastního rozpočtu ČLS JEP). 

 

Dr. Šebková informovala o průběhu jednání Komise pro kojení a výživu malých dětí dne 13. 

2. 2023 na MZ ČR, jehož se zúčastnila. Se znepokojením konstatovala, že složení komise 

nedává dobrou záruku odborného přístupu, např. za odborné společnosti ČLS JEP 

neonatologickou, pediatrickou a praktických dětských lékařů byly účastny 3 lékařky pouze 

jako hostky, a podala celkový přehled složení Komise. Navíc v následném zápisu ze zasedání 

byly tyto 3 lékařky prohlášeny ve střetu zájmů s argumentací, že OS, jichž jsou členky, 

přijímají sponzoring na vzdělávací akce od společností vyrábějících komerční mléčnou 

výživu. Dr. Šebková podala k náměstku Pavlovicovi, předsedovi Komise, námitku proti 

takovému postoji a chápání střetu zájmů (i zveřejnění zápisu) a předložila předsednictvu ČLS 

JEP celý zápis včetně vypořádání připomínek. Předsednictvo ČLS JEP ji podpořilo. 

 

Prof. Svačina absolvoval schůzky se zástupci investičních fondů a dostal ke zvážení nabídku 

investičních produktů. Cílem je dosáhnout v rámci ČLS JEP co nejlepšího zhodnocení 

uložených finančních prostředků a bojovat tak s vysokou inflací. 
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Dr. Šebková požádala o odbornou podporu realizace preventivního programu BF24 

věnujícího se dětské obezitě ve věkovém rozmezí 6 – 11 let. Předsednictvo vyjádřilo podporu 

per rollam, jen výbor České pediatrické společnosti ČLS JEP je zdrženlivý. 

 

 

 


